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Grad [abac tre}u godinu
za redom organizuje ak-
ciju „Novembar – mesec

novih sadnica“, u kojoj je do sada
zasa|eno vi{e od 2.000 novih sta-
bala. Ovogodi{nju akciju, na Svet-
ski dan ~istog vazduha, podr`ala
je Hemofarm Fondacija, ~iji su za-
posleni sa {aba~kim prvacima po-
sadili 100 novih sadnica na pro-
storu nekada{nje kasarne na Savi. 

Zelenoj akciji na Starom gra-
du pridru`ili su se ambasadorka
Australije u Srbiji D`ulija Fini i
glumci serije „Senke nad Balka-
nom“. Gradona~elnik [apca Ne-
boj{a Zelenovi} istakao je da je
veoma ponosan na ~injenicu da
je novembar u [apcu postao
mesec drve}a:

– Pre dve godine smo odlu~i-
li da novembar postane mesec
sadnica u [apcu jer `elimo da
grad bude lep{i, zeleniji i zdravi-
ji. Zadovoljstvo mi je {to nas u
ovoj ideji, donacijom sadnica,
podr`ava velika kompanija kao
{to je „Hemofarm“. @elimo da
unapredimo ekolo{ke standarde
u gradu. Zato uklju~ujemo sve
koji ̀ ele da u~estvuju u ozelenja-
vanju. Nove sadnice ne}e samo

ulep{ati grad, one }e stvoriti „no-
va plu}a“ [apca za generacije
koje dolaze. Na{u ekolo{ki ori-
jentisanu svest najbolje predsta-
vlja projekat „Savapark“, kojim
}e [abac dobiti zeleni pojas uz
reku, sa rekreativnim i kulturnim
sadr`ajima, na povr{ini od 300
hektara, rekao je gradona~elnik.

Ronald Zeliger, generalni di-
rektor Hemofarma, rekao da je
ova kompanija kao lider u odr`i-
vom razvoju sna`no orijentisana
ka ekologiji u svim sredinama
gde posluju. Podsetio je da je
ovo druga akcija ozelenjavanja u
[apcu kojoj se njihova kompani-
ja odazvala.

– Hemofarm ̀ ivi i di{e vazduh
ovog grada. Mi smo kompanija
koja ovde posluje i zapo{ljava ̀ i-
telje ovog grada. Nama je stalo
do toga da [abac bude zdrava
eko-sredina koja svojim gra|ani-
ma obezbe|uje kvalitetne uslo-
ve za `ivot. Poslovni kompleks
Hemofarma u [apcu, predstavlja
„vazdu{nu banju“ u punom smi-
slu te re~i: na{e postrojenje za
pre~i{}avanje voda je kompletno
zavr{eno i odli~no funkcioni{e,
pogoni su energetski efikasni, a

rad kotlarnice je na najvi{em ni-
vou, napomenuo je Zeliger i do-
dao da je podizanje ekolo{ke
svesti gra|ana veoma va`no u
sredinama poput [apca gde po-
stoje industrijska postrojenja. 

D`ulija Fini, ambasadorka Au-
stralije u Srbiji, pohvalila je ideju
i viziju „Savaparka“ koja joj je da-
nas prezentovana.

– Ovo je dobra vizija za celu
zajednicu i zato smatram da bi svi
gra|ani trebalo da joj se priklone.
Pre dolaska u Beograd u~estvo-
vala sam u pregovorima o klimat-
skim promenama i zbog toga
imam veliko po{tovanje i razu-
mevanje prema svemu {to se radi
za o~uvanje `ivotne sredine. ^e-
stitam Gradu i svima koji su se da-
nas okupili da sade drve}e, istakla
je ambasadorka Australije.

Ina~e, [abac je u nedostatku
zelenih povr{ina, svega ~etiri kva-
dratna metra po stanovniku, {to je
nekoliko puta manje od evrop-
skih standarda. Pored „Savapar-
ka“, sadnja novih stabala organi-
zuje se i na drugom povr{inama u
~emu aktivno u~estvuju osnovci
{aba~kih {kola, ~ime se podi`e
ekolo{ka svest. D. Erakovi}

Akcija „Novembar – mesec novih sadnica“ tre}u godinu zaredom 

Stotinu novih stabala 
Projektuje se „Savapark“, kojim }e [abac dobiti zeleni pojas uz reku,
sa rekreativnim i kulturnim sadr`ajima na povr{ini od 300 hektara

Puna podr{ka:
Ambasadorka Fini i

direktor Hemofarma
Zelineger sa 

{aba~kim osnovcima i
gradona~elnikom

Zelenovi}em

Na sednici Gradske skup{ti-
ne, danas u [apcu, glavna

ta~ka dnevnog reda je rebalans
bud`eta i Odluka o zadu`ivanju
Grada za 840 miliona dinara. Pla-
nirani bud`et za ovu godinu iz-
nosio je 3,5 milijardi dinara, ali
zbog pove}anja teku}ih rashoda
smanjen je obim sredstava za
ulaganje u kapitalne investicije. 

Neplanirani rashodi bila su
sudska re{enja za sporove iz rani-
jih godina, i to za boravak dece u
vrti}ima i za izuzetu zemlju u iz-
nosu od 157 miliona dinara, oba-
veze za naknadu odvodnjavanja
od 125 miliona dinara, odluka o
ustupanju poreza na imovinu
mesnim zajednicama od 55 mili-
ona dinara, tro{kovi javne rasve-

te od 20 miliona i otplata duga
Fondu za razvoj od 14 miliona di-
nara. Istovremeno nisu ostvareni
planirani prihodi od prodaje imo-
vine „Zorka-Holding“ od 230 mi-
liona dinara, niti je napla}eno po-
tra`ivanje iz republi~kog bud`e-
ta od 130 miliona dinara. 

Grad }e se zadu`iti kod po-
slovne banke za 840 miliona di-
nara, sa rokom otplate ne kra}im
od pet godina i grejs periodom
od najmanje dve godine. Od tih
sredstava za kapitalno oprema-
nje agroindustrijske zone opre-

deljeno je 261 miliona dinara, za
gradnju saobra}ajne infrastruk-
ture 213 miliona, a za gradnju
sportske infrastrukture 150 mili-
ona. Pored toga, za javno osve-
tljenje je predvi|eno 41 milion, u
projekat „Savapark“ ulo`i}e se 40
miliona, za kanalizacionu mre`u
u prigradskim MZ 36,6 miliona
dinara, za postrojenje za pre~i-
{}avanje voda 30 miliona dinara,
za gradnju kvanta{ke pijace 38,4
miliona dinara i za izgradnju {kol-
skih i pred{kolskih objekata 30
miliona dinara. D. E.

Na sednici Gradske skup{tine glavna ta~ka rebalans bud`eta

Kredit za kapitalne investicije

Ovaj projekat se realizuje uz pomo} sredstava iz
bud`eta op{tine [abac. Stavovi izneti u podr`anom
medijskom projektu nu`no ne izra`avaju stavove 
organa koji je dodelio sredstva.

Pored toga {to nelegalno nadzi-
|ivanje zgrade u Ustani~koj uli-
ci broj 214-222 ni posle ~etiri
meseca nakon inspekcijskog re-
{enja za obustavu radova nije
zaustavljeno, stanari zgrade na
Konjarniku stalno se suo~avaju
sa problemima koje je ta ne-
stru~na izgradnja izazvala. Ovog
puta, izvo|a~i radova su neovla-
{}eno i bez potrebnih dozvola
demontirali delove grejnog si-
stema, i zbog gre{ke ostavili po-
lovinu stanova bez grejanja. 

Iz JKP „Beogradske elektra-
ne“ objasnili su da su detekto-
vali problem u isporuci greja-
nja i iza{li na teren, da bi tamo
zatekli bez dozvole ispreme{ta-
ne i pome{ane delove grejne
instalacije. 

Naime, sporno nadzi|ivanje
do koga na prvom mestu nije
ni trebalo da do|e, o ~emu je
Danas ve} pisao, ne samo da
nije prekinuto kada su gradske
inspekcije, pre gotovo ~etiri
meseca, izdale re{enje za obu-
stavu radova. Investitori i izvo-
|a~ radova, koji jo{ od juna ra-
de ovaj posao bez pristanka sta-
nara, uz vrlo problemati~nu
dokumentaciju koju je pritom
odobrio gradski Sekretarijat za
urbanizam, povrh svega probi-
li su gabarite predvi|ene Ak-
tom o urbanisti~kim uslovima,
i dodali jo{ sprat i potkrovlje.
Zbog toga su morali da prilago-
|avaju i grejne instalacije. 

U „Elektranama“ obja{nja-
vaju da ovakve intervencije ne
smeju da se rade ukoliko izvo-
|a~ nije pribavio saglasnost tog
javnog preduze}a. Osim zahte-
va da izvo|a~ hitno izvr{i neop-
hodne popravke kako bi greja-
nje moglo normalno da funkci-
oni{e, to javno preduze}e pod-
nelo je i prijavu nadle`noj Ko-
munalnoj inspekciji, zbog
„neovla{}enih radova na ku}-
noj grejnoj instalaciji“. Kako
ka`u u odgovoru na{em listu,
„‘Elektrane’ o~ekuju re{enje in-
spekcije koja }e nalo`iti izvo|a-
~u radova dalje postupanje“. 

Problem je, me|utim {to su
oko ove sporne gradnje ve}
podnete razli~ite prijave i done-
ta razli~ita re{enja razli~itih in-

stitucija, me|u kojima i ono
koje nala`e obustavu radova i
ru{enje nadzidanog dela. Me-
|utim, ni jedna od uklju~enih
institucija, od lokala do dr`av-
nog nivoa, nije se na{la nadle-
`na da re{enje i sprovede, pa

stanari sli~an ishod o~ekuju i u
ovom slu~aju. 

Kako navode „Elektrane“,
izvo|a~ je „26. oktobra izvr{io

prepravke na instalacijama i
korisnicima je nastavljena re-
dovna isporuka toplotne ener-
gije“. Stanari, s druge strane,
ka`u da su im majstori iz ekipe
Elektrana rekli da je „re{enje
privremeno, i a da mo`da ne}e
dugo potrajati“.

Podsetimo, investitori i iz-
vo|a~ radova su, nezakonito
pove}anje visine nadgradnje
opravdali navodnim „zahte-
vom JKP „Beogradske elek-
trane“, da se napravi prostor
za toplotne instalacije“. Iz

„Elektrana su to demantovali
i objasnili da to preduze}e
nema nikakve nadle`nosti za
izdavanje gra|evinskih do-
zvola „i shodno tome ne od-
lu~uju o gabaritu objekta, ni-
ti mo`e da odobri bilo kakav

zahtev u vezi sa pove}anjem
visine nadogradnje“. 

„Investitor se obra}ao nad-
le`nima na sektoru „Konjar-

nik“ u toku remontnog perioda
sa zahtevom da isprazne ku}ne
grejne instalacije u objektima
kako bi demontirali ekspanzio-
ni sud, {to je odbijeno sa obra-
zlo`enjem da to ne mogu da
urade bez naloga Direkcije za
snabdevanje „Beogradskih

elektrana“, koja izdaje neop-
hodnu tehni~ku dokumentaci-
ju za priklju~enje“, ka`u u Elek-
tranama. 

Oni obja{njavaju da su
Stambeno zadruzi „Podsta-
nar“, jednom od investitora, jo{
1997. izdali uslove za projekto-
vanje unutra{njih instalacija
nadgra|enog dela, a 1998. i sa-
glasnost na Glavni projekat
centralnog grejanja i toplotne
podstanice. Me|utim, tek
2014. „Podstanar“ tra`i „inovi-
ranje i izdavanje novih Uslova
za projektovanje unutra{njih
instalacija“. „Elektrane“ su ta-
da obavestile Zadrugu o po-
trebnoj dokumentaciji koju
treba da podnese za dopunu
zahteva za izdavanje Tehni~kih
uslova za priklju~enje, a pored
toga i da se ranije izdati doku-
menti o saglasnosti stavljaju
van snage. I. Nikoleti}

Sporno nadzi|ivanje zgrade na Konjarniku i dalje traje

Stanari ostali 
bez grejanja

Nestru~no i neovla{}eno
„Izvo|a~ gra|evinskih radova je bez saglasnosti JKP „Beogradske elektrane“ de-
montirao postoje}i ekspanzioni sud koji se nalazio na krovu starog dela objekta i iz-
radio novi ekspanzioni sud koji je postavljen u tavanski prostor nadogradnje. Tom
prilikom je utvr|eno da je jedan odzra~ni vod doveden do nove ekspanzione posu-
de, ali ne i povezan sa njom, dok je drugi odzra~ni vod bio ise~en i blindiran u rav-
ni starog krova“, obja{njavaju u „Elektranama“ neovla{}en i nestru~an manevar
izvo|a~a radova, firme Vinstan.

Sumnjive investicije
Podsetimo da su u~esnici ove gradnje Stanarska zadruga Podstanar koja je inve-
stitor, koja sada gradi stanove isklju~ivo za prodaju a ne za zadrugare, o kojoj go-
tovo da nema podataka u Agenciji za privredne registre. Subinvestitor radova je
firma Rolling invest, koja je ove godine bila u blokadi gotovo {est meseci, i o kojoj
se tako|e ne mo`e saznati gotovo ni{ta. Izvo|a~ radova je beogradska firma Vin-
stan, osnovana u januaru pro{le godine, ~iji je vlasnik u julu ove godine, u jeku
gradnje, uhap{en sa 10 kilograma marihuane.

Izvo|a~ postavlja grejne
instalacije bez saglasnosti
Elektrana: Konjarnik


